
 التربية ابن رشدالســـيـرة العلميــة لتدريسيي كليــة 

 د. صُبء عجذانٕدٔد انشًش٘ الاعـى ٔانهمت انعهًٙ

 عهى انُفظ انزشثٕ٘ انزخظض انعبو ٔانذلٛك

 thina13@yahoo.com انجشٚـذ الإنٛكزشَٔٙ 

ٔعلالزّ ثجُظ انطفم ٔدسجخ انزكبء نذٖ سعبنخ انًبجغزٛش: رشزذ الاَزجبِ  - عُٕاٌ سعبنخ انًبجغزٛش ٔأطشٔحخ انذكزٕساِ

 رلايٛز انًشحهخ الاثزذائٛخ.

اطشٔحخ انذكزٕساِ: انزذاخم انًعشفٙ ٔانغٛطشح الاَزجبْٛخ ٔعلالزٓب ثبنمهك  -

 الايزحبَٙ نذٖ طهجخ انجبيعخ.

نهذساعبد انجًعٛخ انعشالٛخ -انغٛطشح الاَزجبْٛخ نذٖ طهجخ انجبيعخ، يجهخ َغك - عُٕاٌ انجحٕس انعهًٛخ انًُشٕسح

 .5102صُبء عجذ انٕدٔد +د. َٓهخ َجى انذٍٚ، -انزشثٕٚخ ٔانُفغٛخ، يشزشن

صُبء عجذ انٕدٔد+  -اصيخ انًٕاطُخ نذٖ طهجخ انجبيعخ، يجهخ الاعزبر، يشزشن -

د. عجذ انحغٍٛ سصٔلٙ، انعذد انخبص ثبنًؤرًش انعهًٙ انضبنش نكهٛخ انزشثٛخ 

 .5102اثٍ سشذ، اٚهٕل، 

الايم نذٖ طهجخ انجبيعخ ، يجهخ الاعزبر، يشزشن: صُبء ثُبء ٔرطجٛك يمٛبط  -

 .5102، 05، 505عجذ انٕدٔد+ د. ُْذ طجٛح انعذد 

ٔالع اًَبط الاعبءح الاعشٚخ كًب ٚذسكٓب انًشاْمٌٕ فٙ يشحهخ طفٕنزٓى ،  -

، 502يجهخ الاعزبر، يشزشن:  صُبء عجذ انٕدٔد+ د. سَب صْٛش ، انعذد

 ..5102حضٚشاٌ، 

ٔعلالزّ ثبنزكٛف الاكبدًٚٙ نذٖ طهجخ انجبيعخ، يشزشن: صُبء انزفكٛش انعهًٙ  -

عجذ انٕدٔد+ د. اُٚبط، انعذد انخبص ثًؤرًش انعهًٙ انشاثع لأثحبس انًْٕجخ 

 .5102ٔانزفٕق ثبلأسدٌ، 

انزفكٛش يب ٔساء انًعشفٙ ٔعلالزّ ثبنًشَٔخ انًعشفٛخ نذٖ طهجخ انجبيعخ،  -

 .5102، 5، 502يجهخ الاعزبر، انعذد 

ء انٕجذاَٙ ٔعلالزّ ثبنشعٕس ثبنغعبدح نذٖ طهجخ جبيعخ ثغذاد، يجهخ انزكب -

انعذد انخبص ثبنًؤرًش  الاعزبر، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد+ د. سَب صْٛش

 .5102، 2انعهًٙ انشاثع نكهٛخ انزشثٛخ اثٍ سشذ، انعذد 

انجًعٛخ انعشالٛخ نهذساعبد -نذٖ طهجخ انجبيعخ، يجهخ َغك انمهك الايزحبَٙ -

، 00انزشثٕٚخ ٔانُفغٛخ، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد + د. َٓهخ َجى انذٍٚ، انعذد

5102. 

يخبطش ٔعبئم الارظبل انحذٚضخ ٔدٔس كهٛبد انزشثٛخ فٙ رعضٚض الايٍ  -

نٕدٔد انفكش٘ نذٖ طهجزٓب، يكزت انُخت  نحضة انفضٛهخ، يشزشن: صُبء عجذ ا

 .5102+ د. عجذ انٕاحذ انكجٛغٙ، 

اعهٕة حم انًشكلاد ٔعلالزّ ثبنزفكٛش انزحهٛهٙ نذٖ طهجخ انظف انخبيظ  -

الاعذاد٘ ، يجهخ الاعزبر، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد +د. ضٛبء احًذ، انعذد 

 .5102، 2انخبص ثبنًؤرًش انعهًٙ انشاثع نكهٛخ انزشثٛخ اثٍ سشذ، 

َحٕ انعًم انزطٕعٙ فٙ انعشاق ، يشزشن: صُبء  ارجبْبد طهجخ جبيعخ ثغذاد -

 .5102عجذ انٕدٔد +د. عجذ انٕاحذ انكجٛغٙ، يؤرًش ٔصاسح انشجبة، اراس، 

ثشَبيج رذسٚغٙ نزذسٚغٙ انجبيعخ ٕٚظف جهغبد انعظف انزُْٙ نهشعٕل  -

انكشٚى)طهٗ الله عهّٛ ٔعهى( نزًُٛخ انزفكٛش، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد +د. 

 .5102ٛغٙ، انًؤرًش انُجٕ٘ انضبنش نكهٛخ انزشثٛخ، عجذ انٕاحذ انكج

انزحذٚبد انزٙ رٕاجّ اعضبء ْٛئخ انزذسٚظ فٙ رطجٛك اداسح انجٕدح انشبيهخ  -

يٍ ٔجٓخ َظش سؤعبء الالغبو، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد + د. عجذ انٕاحذ 

انكجٛجغٙ، انعذد انخبص ثبنًؤرًش انٕطُٙ الأل نضًبٌ جٕدح انزعهٛى انعبنٙ 

 .5102ًش كهٛخ انزشثٛخ اثٍ سشذ، يؤر

يظبْشِ ٔانحهٕل انًمزشحخ نًعبنجزّ،  -انعُف فٙ انحٛبح انجبيعٛخ أعجبثّ -



يجهخ جبيعخ الاَجبس نهعهٕو الاَغبَٛخ، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد +د. عجذ 

انٕاحذ انكجٛغٙ، عذد خبص ثٕلبئع يؤرًش اصش انعُف فٙ انٕطٍ انعشثٙ عهٗ 

 .5102(، اراس، 0ٛخ نهًٕاطٍ انعشثٙ، انعذد)انظحخ انُفغٛخ ٔالاجزًبع

اصش اعزخذاو انزعهٛى الانٛكزشَٔٙ عهٗ انزحظٛم انذساعٙ ٔانذافعٛخ الاكبدًٚٛخ  -

كهٛخ انزشثٛخ الاعبعٛخ  -نذٖ رلايٛز انظف انغبدط الاثزذائٙ، يجهخ انفزح

جبيعخ دٚبنٗ، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد +د. اًٚبٌ حغٍ انجُبثٙ، انعذد 

 .5102ًؤرًش انعهًٙ انغبثع،انخبص ثبن

انزفكٛش انزخٛهٙ ٔعلالزّ ثبنمذسح انًكبَٛخ نذٖ طهجخ انجبيعخ، يجهخ انجًعٛخ  -

انعشالٛخ نهعهٕو انزشثٕٚخ ٔانُفغٛخ، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد +د. عبيش ٚبط، 

 .5102، 091انعذد

لٛبط الايٍ انفكش٘ نذٖ طهجخ جبيعخ ثغذاد ٔاعبعٛبد رفعٛهّ ، يجهخ  -

رًُٕٚخ، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد+ د. عجذ انحغٍٛ صسٔلٙ، طفش، اششالبد 

 .5102حضٚشاٌ، 

يفٕٓو انًٕاطُخ نذٖ انًشأح انعشالٛخ، يجهخ اششالبد رًُٕٚخ، يشزشن: صُبء  -

 .5102، اة، 0عجذ انٕدٔد +د. عجذ انٕاحذ انكجٛغٙ، انعذد

، يجهخ انعهٕو انزعهى انًُظى رارٛب ٔعلالزّ ثًب ٔساء انذافعٛخ نذٖ طهجخ انجبيعخ -

 .5102، 4، 2انزشاصٛخ ٔالاحٛبئٛخ / انغٕٚذ، يُفشد انعذد

دٔس لٛبداد انجبيعبد فٙ رعضٚض انحكى انششٛذ يٍ ٔجٓخ َظش رذسٚغٛٓب،  -

عذد خبص ثبنًؤرًش انذٔنٙ انعهًٙ انضبنش نجبيعخ انزًُٛخ انجششٚخ ثبنزعبٌٔ 

ذساعبد الاعزشارٛجٛخ يع انجبيعخ انزمُٛخ فٙ عهًٛبَٛخ ٔانٓٛئخ انكٕسدعزبَٛخ  نه

 5102ٔانجحش انعهًٙ ،

ثُبء ٔرطجٛك يمٛبط انزفكٛش انزخٛهٙ نذٖ طهجخ انجبيعخ، يجهخ انعهٕو انزشاصٛخ  -

،  4ٔالاحٛبئٛخ/ انغٕٚذ، يشزشن: صُبء عجذ انٕدٔد+ د. ُْذ طجٛح، انعذد 

5102. 

انًٕاطُخ ٔرفعٛم حمٕق الاَغبٌ فٙ انًجزًع انعشالٙ، عذد خبص ثبنًؤرًش  -

نٙ انعهًٙ الأل نحمٕق الاَغبٌ انز٘ رمًّٛ انٕحذح انزشثٕٚخ نذساعبد ، انذٔ

 ..5102كهٛخ انزشثٛخ اثٍ سشذ،  –انغلاو ٔحمٕق الاَغبٌ 

اصبس انعُف انُفغٙ دساعخ رحهٛهٛخ اعلايٛخ، انجبيعخ انعشالٛخ انًُشٕس فٙ  -

 5102انًؤرًش  انًُعمذ فٙ كهٛخ انزشثٛخ نهجُبد،

 .5102انغٛطشح الاَزجبْٛخ ٔانزاكشح انعبيهخ ،  - نًزشجًخعُٕاٌ انكزت انًؤنفخ ٔا

 .5102الاَزجبِ انزُفٛز٘ ٔانٕظٛفٙ،  -

 5102رشزذ الاَزجبِ ٔعلالزّ ثجُظ انطفم ٔدسجخ ركبءِ،  -

 .5102انزكبء انشٔحٙ ٔاًَبط انشخظٛخ فٙ انمشٌ انحبنٙ ،  -

 .5102انًفبْٛى انعبيخ فٙ انًُبْج ٔطشائك انزذسٚظ،  -

 5102يذخم نهزعهى ٔانزعهٛى انحذٚش،  انًٓبساد انذساعٛخ -

  51 كزت انشكش ٔانزمذٚش

 - انًُبطت الإداسٚخ انزٙ رمهذْب

ركش انعضٕٚخ فٙ ْٛئبد رحشٚش انًجلاد 

 انعهًٛخ ٔانفشق الاعزشبسٚخ

- 

انعذد الإجًبنٙ نلإششاف عهٗ طهجخ 

 انذساعبد انعهٛب

0 

 5 انعذد الإجًبنٙ نهًشبسكخ فٙ انًُبلشبد
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thina13@yahoo.com Email 

- Master's Thesis: Attention Deficit and its relationship to the sex of the 

child and the degree of intelligence among primary school pupils. 

- Doctoral thesis: the overlap of knowledge and control Alantbahah 

concerned Alamthani and their relationship with the university students. 

Titles of MA thesis & Ph.D dissertation 

Alantbahah control of the university students, the magazine-format Iraqi 

Society for Educational and Psychological Studies, a joint-praise Abdul 

Wadud + d. Nahla Necmettin 0.2015. 

- A crisis of citizenship among university students, a professor 

magazine, Mstrk- praise Abdul Wadud + d. Abdul Hussein Rezouki 

Special Third Scientific Conference of the College of Education, Ibn 

Rushd, September 2015 issue. 

-The construction and application of a measure of hope among 

university students, a professor magazine, in common: praise Abdul 

Wadud + d. India Sabih number 212.12,, 2015. 

- Reality patterns Family Abuse as perceived by teenagers in their 

childhood phase, magazine professor, in common: praise Abdul Wadud 

+ d. Rana Zuhair, No. 213, June 2015 .. 

- Scientific thinking and its relationship to academic adjustment among 

university students, in common: praise Abdul Wadud + d. Inas, your 

fourth scientific conference for research talent and excellence in Jordan 

0.2015 number. 

- Thinking beyond the knowledge and its relationship to cognitive 

flexibility among university students, a professor magazine, No. 217, 

2.2016. 

Emotional intelligence and its relationship to feel happy at the 

University of Baghdad students, the magazine professor, in common: 

praise Abdul Wadud + d. Rana Zuhair's fourth scientific conference of 

the Faculty of Education, Ibn Rushd number, number 3.2016. 

- Alamthani concern among university students, the magazine-format 

Iraqi Society for Educational and Psychological Studies, in common: 

praise Abdul Wadud + d. Nahla Necmettin, No. 11.2016. 

- The risks of modern means of communication and the role of colleges 

of education in the promotion of intellectual security to the students, the 

Office of the elites of the Virtue Party, in common: praise Abdul Wadud 

+ d. Abdul Wahid al-Kubaisi 0.2016. 

Titles of Published Research  



- The style of problem solving and analytical thinking about his 

relationship with the fifth grade preparatory students, a professor 

magazine, in common: praise Abdul Wadud + d. Zia Ahmed, the private 

fourth scientific conference of the Faculty of Education, Ibn Rushd, 

3.2016 number. 

- University of Baghdad students' attitudes towards voluntary work in 

Iraq, in common: praise Abdul Wadud + d. Abdul Wahid al-Kubaisi, the 

Conference of the Ministry of Youth, in March 2016. 

- Teaching program for teaching university employs brainstorming 

sessions of the Prophet Muhammad (peace be upon him) for the 

development of thinking, common: praise Abdul Wadud + d. Abdul 

Wahid al-Kubaisi, the third Prophetic Conference of the Faculty of 

Education 0.2016. 

- The challenges facing the faculty members in the application of total 

quality from the standpoint of heads of departments manage, in 

common: praise Abdul Wadud + d. Abdul Wahid Kababsa Special 

National Congress first issue of Quality Assurance in Higher Education 

Conference Faculty of Education, Ibn Rushd 0.2016. 

- Violence in university life Ospabh- manifestations and solutions 

proposed to deal with it, Anbar University for Humanities magazine, in 

common: praise Abdul Wadud + d. Abdul Wahid al-Kubaisi, a special 

issue of the facts of the Conference on the impact of violence in the Arab 

world on the psychological and social health of the Arab citizen, No. 1, 

March 2016. 

- The effect of using E-learning on academic achievement, academic 

motivation among sixth grade students, Journal of conquest basic Diyala 

University College of Education, in common: praise Abdul Wadud + d. 

Iman Hassan al-Janabi, the conference scientific seventh 0.2016 number. 

- Imaginative thinking and its relation to spatial ability among college 

students, the Iraqi Association for Educational and Psychological 

Science magazine, in common: praise Abdul Wadud + d. Amer Yas, No. 

890.2016. 

- Intellectual security measure at Baghdad University students and the 

basics of its activation, development Reflections magazine, in common: 

praise Abdul Wadud + d. Abdul Hussein Zerrougui, zero, in June 2016. 

- The concept of citizenship among Iraqi women, the magazine 



Reflections development, common: praise Abdul Wadud + d. Abdul 

Wahid al-Kubaisi, Issue 1, August 2016 

Self-organized learning and its relationship to what's behind the 

motivation among university students, Journal of the heritage of science 

and biotechnology / Sweden, solo No. 3, 4.2016. 

- The role of the leaders of universities in the promotion of good 

governance from the standpoint of Tdrisea, particularly the Third 

International Conference on Science of the University of Human 

Development of cooperation with the Technical University of 

Sulaymaniyah and the body of the Kurdish Strategic Studies and 

Research 0.2016 

- The construction and application of imaginative thinking among 

university students scale, Journal of the heritage of science and 

biotechnology / Sweden, in common: praise Abdul Wadud + d. India 

Sabih, No. 4.2016. 

- Citizenship and activation of human rights in Iraqi society, especially 

the first International Scientific Conference on Human Rights held by 

the educational unit of the studies, peace and human rights - the College 

of Education, Ibn Rushd 0.2016 number .. 

- The effects of psychological violence Islamist analytical study, 

published in the Iraqi University, held at the College of Education for 

Girls Conference 0.2016 

- Alantbahah control and working memory 0.2016. 

- Executive Career attention 0.2016. 

- Attention Deficit and its relationship to the sex of the child and the 

degree of his intelligence 0.2015 

- Spiritual Intelligence and Personality Profiles in this century 0.2016. 

- The general concepts in the curricula and teaching methods 0.2016. 

- Study Skills entrance to the learning and teaching of modern 0.2015 

Titles of Published Books (Authored 

&Translated Books) 

20 Letters of Appreciation & Recognition. 

- Professional Experience 

- Membership (Journals, Scientific 

committees, etc.) 

1 Total Number of Supervised Graduate 

Students.  

2 Total Number of Graduate Examining 

Committees. 
 


